
ACTA DE LA SESSIÓ DEL CONSELL MUNICIPAL DEL DISTRICTE 1

Núm.: 1/23
Caràcter: ORDINÀRIA
Data: 18 d’abril de 2023
Horari: De 18.30h a  20.30h 
Lloc: Casal Cívic Vapor Gran

Hi assisteixen:

Rosa Boladeras Domingo Presidenta

Josep Forn i Cadafalch Regidor de Districte

Josep Serra i Marimon Representant Grup Municipal ERC-MES

Jordi Armengol Sánchez Representant Grup Municipal PSC

Maria Rambla Amat Representant suplent Grup Municipal Tot per Terrassa

Juan Antonio Madolell Sánchez Representant AV Barri Universitari-Cementiri Vell

Montserrat Trullàs i Rey Representant AV Pl. Catalunya - Escola Industrial 

Josep Pou Esquius Representant AV Vallparadís

Carles Amador Soria Representant suplent Associació de comerciants

Nuri Escudé Guil Representant AS d’entitats culturals

Ramon Rius Torrella Representant AS d’entitats culturals

Teresa Casals Cienfuegos-Jovellanos Representant AS d’entitats culturals

Membres excusats:

Mariona Vigués i Julià Representant Grup Municipal Junts per Terrassa

Mercè Puig Lecha Representant AV Antic Poble de Sant Pere

Eugènia Dinarès Archs Representant AV del Centre

Rosa Rifà Sais Representant Comunitat educativa primària

Laura Tamayo Garrich Representant AS d'entitats educatives

Carles Cereceda Ferrés Representant Comunitat educativa secundària

Isabel Martínez Comas Representant Grup Municipal Ciutadans Terrassa

Membres absents:

Lídia Aguilera Líndez Representant AS d'entitats educatives

Francisco Pozo Merino Veí barri Cementiri Vell

També hi assisteixen:

Ester Pardo Creu Roja-Programa Sempre Acompanyats

Anna Soler Creu Roja-Programa Sempre Acompanyats

Ismael Perálvez Escola Vedruna Vall

Núria Estaún Escola Vedruna Vall

Francesc Lepe Ciutadà

Juan Ramon Ciutadà

M. Purificació Febre Ciutadana

Francesc Cayuela Vivancos Secretari
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Acta aprovada. Signada digitalment per la regidora, Sra. Rosa Boladeras Domingo en data 15 de juny de
2023  



Ordre del dia

1. Aprovació de l’acta del Consell Municipal del dia 23 de novembre de 2022
2. Actualització del programa Sempre Acompanyats 
3. Consell Municipal del Districte 2019-2023. Dades generals.
Seguiment del programa Barris Saludables
4. Informacions de Presidència
5. Precs i preguntes
6. Consultes de la ciutadania

Desenvolupament de la sessió

1. Aprovació de l’acta del Consell Municipal del dia 23 de novembre de 2022

Obre la sessió la presidenta del Consell, la senyora Rosa Boladeras, i dóna les gràcies a tots
els consellers i conselleres  per  la seva  assistència. Pregunta si hi ha alguna esmena a fer a
l’acta de l’anterior reunió del Consell Municipal de Districte. 
Com no n’hi ha cap, s’aprova  l’acta.

2. Actualització del programa Sempre Acompanyats 

La senyora Rosa Boladeras explica que l’any 2019 es va posar en marxa en aquest districte el
programa  Sempre acompanyats de la  Fundació La Caixa i Creu Roja, amb qui hi participen
també les entitats del districte 1 i 4 i l’Ajuntament de Terrassa. 

Aquest programa fa front a la solitud de les persones grans mitjançant eines comunitàries i de
prevenció.

Ens acompanyen per fer-nos una idea de la situació i l’evolució del programa, l’Ester Pardo i
l’Anna Soler, tècniques de Creu Roja.

La senyora Anna Soler fa un repàs dels objectius del programa i com està funcionant al districte
1.  (veure ANNEX 1).

Un cop finalitzat, la Sra Rosa Boladeras agraeix la intervenció i la  tasca que fan l’ Ester i l’Anna
de Creu Roja. 

3. Consell Municipal del Districte 2019-2023. Dades generals.
Seguiment del programa Barris Saludables

La senyora Rosa Boladeras dona la paraula al senyor Francesc Cayuela.

El senyor Francesc Cayuela comenta que segurament aquest serà el darrer Consell, ja que el
mes que ve hi ha eleccions municipals. Que el dia 17 de juny està previst que sigui el dia de
constitució del nou consistori i que fins aquesta data el Consell actual estaria vigent.

Explica que han preparat un petit resum de les activitats fetes pel consell de districte en aquest
mandat, marcat malauradament per la pandèmia. (veure ANNEX 2).

Un cop finalitzada l’exposició,  el senyor Francesc Cayuela informa que  els farà arribar una
enquesta sobre el funcionament del Consell Municipal de Districte on hi podran donar la seva
opinió i fer-hi aportacions de millora. 
El  senyor  Jordi  Armengol  comenta que s’han  fet  moltes  activitats  amb la  col·laboració  de
tothom, però respecte dels ‘barris saludables’ ha de ser negatiu perquè algunes propostes com
la de l’hort urbà no estan resoltes i possiblement no podran tirar endavant com es tenia previst. 
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La senyora Rosa Boladeras respon que tot té un procés i porta el seu temps. Algunes estan
engegades, algunes estan resoltes i altres en camí de ser resoltes. Podem veure el got mig buit
o el got mig ple. Per exemple, el tema dels patinets sabem que és un tema a resoldre, però
segurament si no haguéssim fet el que hem fet, segur que estaríem pitjor.  

El senyor Josep Forn diu que era el primer cop que es feia un programa d’aquestes característi-
ques on la gent proposava i el consell decidia el que s’havia de fer. Tothom, serveis municipals
inclosos,  ha posat la màxima voluntat per tirar-les endavant, tot i que d’entrada ja algunes pre-
vèiem que no serien fàcils.  Podíem haver escollit fer un cinema a la fresca i segurament ja l'ha-
guéssim fet, però vam escollir el que vam escollir.

Per  exemple,  la  campanya de sensibilització  amb patinets  i  bicicletes toca un tema o una
problemàtica comuna a totes les ciutats i ens hem d’esmerçar en cercar-hi solucions, però no
és fàcil. 

Referent al tema dels patis oberts, hi hem treballat amb una mirada àmplia. Ja sabíem que
partíem sense recursos, sense dotació de pressupost per a aquest procés, però tot i així, el ser -
vei d’Educació ha interioritzat la proposta i esperem comptar amb un nou pati amb activitats per
al curs que ve.

Pel que fa als horts, realment aquesta era difícil, estem al districte 1. Si fóssim en un altre
districte, segurament tindríem molts solars i terrenys disponibles amb característiques adients
per fer-hi un hort urbà, però en el districte 1 no n’hi han. Tot i així, s’han trobat sortides per a la
gent del districte que vulgui participar en aquest tipus d’activitat. 

El senyor Jordi Armengol comenta que hagués estat bé que el programa donés la possibilitat
de canviar de projecte en un moment donat.

4. Informacions de Presidència

La senyora Rosa Boladeras informa del nomde l’espai que hi ha entre el carrer del Nord i el car-
rer Sant Leopold, on hi ha l’escola de l’Airina.  El nom és plaça d’Anna Santamaria i Tusell, pro-
fessora de català i precursora a Terrassa de l’ensenyament de la llengua.  Creiem que té molt
de sentit posar el nom d’aquesta dona pel seu perfil en un espai on hi ha les escoles de l’Airina
i La Llar. 

La senyora Rosa Boladeras dona la paraula al  senyor Josep Forn perquè expliqui  algunes
obres del districte. El senyor Josep Forn recorda que una conseqüència de la pandèmia ha
estat que Europa ha injectat uns recursos mitjançant el fons europeu per a la recuperació i la
transformació, més coneguts com a  Next Generation.  Uns recursos que no esperàvem i que
ens han permès avançar en algunes qüestions com la vianalització del Centre o la implantació
de les zones de baixes emissions prevista per aquest 2023. 
 
Informar-vos que a banda d’aquestes obres, està a punt d’iniciar-se la licitació de les obres del
porxo de la Plaça Nova i de la passarel·la a la plaça dels Museus, al carrer de Salmerón. Si tot
va bé, aquestes obres s’iniciarien en el segon semestre. 

El senyor Josep Forn segueix i  explica les reunions previstes amb el veïnat afectat per les
obres dels Next Generation que encara no s’han iniciat i  informa de la finalització de les que ja
estan en marxa: al juliol finalitzaran les dels carres Col·legi i passeig Comte d’Ègara. El carrer
de Cervantes al maig i Font Vella, fins al carrer del Passeig, el dia 2 de juny. 

El  senyor  Josep  Forn  explica  també que en el  Ple  d’aquest  mes d’abril  està  previst  votar
l’aprovació definitiva del projecte de taxació conjunta per expropiar els terrenys de la finca del
Vapor Ros, uns terrenys que estan destinats a equipaments, un cop la Generalitat hagi finalitzat
les obres requerides per l’Ajuntament i que es podrien iniciar a l’estiu. 
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Aquest  és  l’últim  tràmit  per  expropiar  aquests  terrenys,  que  passarien  a  ser  de  titularitat
municipal l’any 2024, i que s’han valorat en una mica més de 4.000.000 d’euros. D’aquesta
manera es protegirà i conservarà la nau i les edificacions auxiliars i els seus valors històrics i
arquitectònics.

L’operació proveirà la ciutat de més de 10.000 m2 destinats a equipaments cívics i culturals. 

El conjunt del Vapor Ros, excepte la Casa Mariano Ros, que és propietat de la Fundació Sant
Llàtzer, va passar a ser propietat de la Generalitat l’any 2020 quan va acceptar l’herència d’un
particular que, l’any 2016, va deixar aquesta administració com a hereva universal. 

En  els  darrers  anys,  el  vapor  estava  gairebé  en  desús  i  no  s’havien  fet  actuacions  de
manteniment i conservació, motiu pel qual les edificacions s’havien degradat. 

Per aquesta raó, l’Ajuntament havia demanat a la Generalitat la realització d’obres de millora
per sanejar l’antic complex industrial, retirant les antigues cobertes fibrociment i substituint-les
per planxes metal·litzades que garanteixen l’aïllament i la seguretat estructural. Amb tot, encara
hi queden pendents de fer els treballs  de reparació dels tancaments exteriors dels edificis,
actuació que caldrà que s’executi abans que l’Ajuntament pugui adquirir la nau i les edificacions
auxiliars. 

El Vapor Ros i la casa Mariano Ros són finques catalogades dins el Pla Especial de Patrimoni
Històric-Artístic-Ambiental de Terrassa. 

El senyor Josep Forn continua i informa que la Fira Modernista serà el dia 6 i 7 de maig. Explica
que la comissió de treball l’han avançat una setmana perquè no coincidís amb la campanya
electoral.

5. Precs i preguntes

No hi ha preguntes.

6. Consultes de la ciutadania

Veïnat del carrer Viveret expressa una sèrie de queixes relacionades amb el soroll d’una activi -
tat esportiva que es fa en horari extraescolar al pati de l’escola del Bisbat d’Ègara, sobre les vo-
reres extremadament estretes que hi ha a la part sud del carrer i sobre la mobilitat motoritzada
que s’ha generat a la zona per uns canvis de sentit i per la indisciplina viària.

El senyor Josep Forn respon que revisaran amb Educació, Obres i Mobilitat aquests temes.

La senyora Nuri Escudé demana que s’enviï la resposta també als consellers i conselleres. 

La senyora Rosa Boladeras, presidenta del Consell, agraeix la comprensió, la feina i la col·la-
boració dels consellers i conselleres en aquest mandat.  

La presidenta aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta.

Secretari Presidenta

Francesc Cayuela Vivancos Rosa Boladeras Domingo
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